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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Wybiła nam godzina 16.00. Witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji Finansów Publicznych w dniu 

12 grudnia 2023 r. Witam naczelników, dyrektorów wydziału, Szanownych Państwa Radnych oraz gości. 

Tak więc otwieram dzisiejsze posiedzenie. Porządek obrad  Państwo Radni otrzymaliście na tablety. 

Bardzo proszę o przyjęcie tego porządku. Czy ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Jednogłośnie za, 

dziękuję. Przechodzimy do punktu 3. Jest to przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Finansów 

Publicznych z dnia 28 listopada 2023 roku. Bardzo proszę o przyjęcie tego protokołu Państwa Radnych. 

Czy ktoś jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do 

punktu 4. Jest to informacja na temat wniosków merytorycznych Komisji dotyczących projektu budżetu 

miasta Tychy na rok 2024. No i tu chyba wszystko macie Państwo na tabletach. Dostaliśmy też uchwałę 

z RIO.  Tak więc Państwo Radni chyba żeście się zapoznali. Jeżeli nie ma tu jakichś dyskusji,  to idziemy 

dalej. Przechodzimy do punktu 5. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej miasta Tychy na rok 2023 oraz punkt 6, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Tychy na lata 2023-2038. I bardzo proszę Pana naczelnika 

o wprowadzenie. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, do tych dwóch uchwał w dniu dzisiejszym została złożona autopoprawka. Taka 

drobna korekta, która dotyczy i zmiany uchwały budżetowej i WPF-u. Chodzi mianowicie o zwiększenie 

planu dochodów i wydatków o taką niewielką kwotę 490 złotych. Są to środki z funduszu 

przeciwdziałania COVID-19  na sfinansowanie odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT oraz 

na obsługę tego zadania. Tak że łącznie z tą autopoprawką  zmiany dotyczą zwiększenia dochodów 

ogółem o kwotę 238 233 złote. Natomiast po stronie wydatków dokonujemy zmniejszenia łącznie o 

kwotę 4 199 796 złote. Zmniejszenia w głównej mierze dotyczą przeniesienia środków 

niewykorzystanych z roku bieżącego na rok przyszły. To jest jedno zadanie bieżące i 18 zadań 

inwestycyjnych. Mają je Państwo wymienione  wszystkie w uzasadnieniu. Może tutaj jeszcze nawiązując 

do wczorajszej komisji i dzisiejszej rozmowy z Panem Twardzikiem, tutaj uprzedzę, że w tych 

zmniejszeniach nie mamy korekty planu ulicy Piaskowej i Palmowej. W związku z tym, że nie było 

wniosku też ani wykonawcy zadania, ani ze strony Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów,  na ten moment 

nie dokonujemy korekty w planie. Natomiast jeżeli by się okazało, że te wydatki nie zostaną fizycznie 

wykonane w roku bieżącym do końca grudnia to na najbliższej na pierwszej sesji w przyszłym roku, czyli 

na sesji styczniowej te niewykorzystane środki przeniesiemy do budżetu i do WPF-u  na rok 2024. Jeżeli   

chodzi natomiast o zmiany w WPF-ie to przedłożonym projekcie dotyczą one tylko lat 2023 i 2024 i 

właściwie wynikają w całości ze zmian budżetowych, czyli z przeniesienia tych części środków na rok 

przyszły. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie zmian uchwały Rady Miasta Tychy na rok 2023, czyli punkt 5. Kto z Państwa Radnych jest 

przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do zaopiniowania 

projektu uchwały  w punkcie 6, czyli wieloletnia prognoza finansowa miasta Tychy  na lata 2023-2038.   

Czy ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, 

dziękuję. Przechodzimy do punktu 7. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek 

jednostkowych dotacji  przedmiotowych udzielanych w 2024 roku z budżetu miasta Tychy dla Miejskiego 

Zarządu Budynków Mieszkalnych w Tychach. Bardzo proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, niniejszą uchwałą ustalamy stawki jednostkowe w trzech przypadkach. Chodzi o 

stawkę na remont (niewyraźnie) zasobów mieszkaniowych. To jest 7 złotych 31 groszy do metra 

kwadratowego na rok. Druga stawka to dopłata do kosztów utrzymania mieszkaniowego zasobu gminy. 

Jest to kwota 22 złote 80 groszy do metra kwadratowego na rok. I trzecia stawka dotyczy zadania 

wymienionego w ramach budżetu obywatelskiego. Chodzi o uporządkowanie podwórka pomiędzy 
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ulicami Estetyczną, Elfów, Ejsmonda, Niepodległości wraz z wymianą opraw oświetleniowych. Tutaj 

stawka wynosi 23 złote i 5 groszy do metra kwadratowego. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest sprzeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 8. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej miasta Tychy na lata  2024-2038. Proszę. I od razu budżet zrobimy. Punkt 9, czyli 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta Tychy na rok 2024. Proszę, Pan Naczelnik. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, tutaj tak, jak w poprzednim przypadku do obu tych projektów i budżetu na przyszły 

rok i do wieloletniej prognozy na lata 2024-2038 złożona została w dniu 6 grudnia autopoprawka. Może 

ją pokrótce tylko omówię. W autopoprawce następuje zmniejszenie dochodów na przyszły rok o kwotę 

61 294 złote. Tutaj jedna pozycja tylko zmiany planu dochodów związana z uzyskaniem informacji, że 

otrzymamy z Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii troszeczkę niższą kwotę dotacji w ramach 

Funduszu Odporności na zadanie związane z przebudową ciągu pieszo-rowerowego przy ulicy 

Strefowej i o te  61 294 złote korygujemy zarówno plan dochodów, jak i plan wydatków. Natomiast 

ogólnie,  jeżeli chodzi o plan wydatków, to zwiększamy go łącznie  o 8 027 183 złote i właściwie w 

przeważającej większości oprócz kilku przeniesień są to środki, które nie będą wykorzystane w tym 

roku, a zatem zostają włożone do planu wydatków na rok przyszły. I może tylko króciutko  jeszcze w 

związku z tą zmianą podam Państwu łączne wartości,  jeśli chodzi o budżet przyszłego roku, w zakresie 

dochodów, wydatków,  przychodów, rozchodów i deficytu. Dochody po autopoprawce planujemy w 

przyszłym roku na kwotę  1 019 903 573 zł.  Wydatki z kolei na kwotę  1 189 454 167 złotych.  W tych 

wydatkach same nakłady majątkowe to kwota ponad 219 000 000 złotych. Deficyt w związku z tym 

planowany to kwota ponad 169 000 000 złotych. Sfinansujemy ten deficyt głównie z kredytu z EBI. To 

jest kwota 130 000 000 złotych w przyszłym roku. Pozostały deficyt zostanie sfinansowany z wolnych 

środków i nadwyżek z lat ubiegłych. Na rozchody z kolei, czyli spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

i pożyczek w przyszłym roku planujemy kwotę 22 707 098 złotych. Oba te projekty uchwały uzyskały 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. Państwo też wczoraj ją otrzymaliście 

Państwo w materiałach. Ja może już merytorycznie o budżecie nie będę opowiadał, bo mieliśmy 

wszystkie komisje merytoryczne, na których ten budżet był przedstawiany szczegółowo. Jakby były 

jakieś pytania, zapraszam. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania  projektu uchwały 

wieloletniej prognozy finansowej miasta Tychy na lata 2024-2038 czyli punkt 8. Kto z Państwa Radnych 

jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do punktu 9.  

Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta Tychy na rok 2024. Czy ktoś z 

Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 10. Jest to zaopiniowanie projektu uchwał w szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania a także w 

sprawie szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu tych usług oraz 

sposobu rozliczania wykonywania takich usług. Proszę. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 

Szanowni Państwo, nowelizacja ustawy o pomocy społecznej  (niewyraźne) nową usługę w postaci 

usług (niewyraźnie) W związku z tym zasadne jest przyjęcie tej uchwały, która określa też (niewyraźne) 

sposób rozliczania i (niewyraźnie). Bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały.  

Kto z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu?  Jednogłośnie za, dziękuję. I 
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przechodzimy do punktu 11. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawarcie umów 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy. Proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

Szanowni Państwo, przedstawiamy Państwu projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Jednocześnie na prośbę o 

możliwość zawarcia tych umów. Załącznik do uchwały  to są 3 pozycje, mamy ogród przydomowy przy 

Małej Alei Róż. Byłaby to pierwsza umowa zawierana na czas nieoznaczony. W pozycji 2 handel usługi 

przy Grota Roweckiego oraz ogródek letni przy ulicy Barona. Byłyby to kolejne umowy również 

zawierane na czas nieoznaczony. Te dwie umowy byłyby zawierane przez Miejski Zarząd Budynków 

Mieszkalnych. Zatem proszę Państwa o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały, co pozwoli nam na 

zawarcie umów. Dziękuje.  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 12. Jest to plan pracy. Plan pracy na I półrocze przyszłego roku otrzymaliście 

Państwo Radni na tablety. Bardzo proszę o przyjęcie tego planu pracy. Czy ktoś ma jakieś uwagi? Jeśli 

nie, to czy ktoś jest przeciw, ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do 

punktu 13. Sprawy bieżące i wolne wnioski. Nie ma. Dziękuję za dzisiejsze posiedzenie Komisji 

Finansów Publicznych. Z tymi osobami, z którymi się nie będę już widział  życzę zdrowych, wesołych 

Świąt i wszystkiego dobrego na nadchodzący  Nowy Rok i do zobaczenia na sesji. Dziękuję. 
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